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Referat fra 

DH Aalborg FU møde 

13. september 2016  

kl. 13.00 – 16.00 

”Trekanten” Sebbersundvej 2 a, 9220 Aalborg SØ 

Lokale 3 

Udsendt den 16. september 2016 

Afbud; Agnete og Asghar - Palle og Steffen havde på forhånd meddelt, at de ville blive 
forsinket til mødestart på grund af møde i Tilgængelighedsudvalget.  

 

1.     Valg af ordstyrer - Ulla 
 

2.     Valg af referent - Louise 
 

3.     Godkendelse af dagsordenen – punkt 6 Økonomi flyttes til 11.a. 
    Desuden ekstra punkt vedrørende mødekalender for 2017, der.  
    sættes på som punkt nr. 12. Punktet ”Eventuelt” bliver punkt 13. 

 
4.     Godkendelse af referat – Tjek dato for frivillig dag – Ulla og Lou- 

 ise tjekker og sender besked ud. Ellers godkendt. Efterfølgende      
    har Ulla fundet ud af, at datoen er korrekt. 
 

5.     Politiske sager til drøftelse 
  -  Ulla: i forbindelse med fastsættelse af BPA-løn har Statsfor-  
       valtningen været ude og sige, at  kommunerne ikke må sam- 
       mensætte løn ud fra flere overenskomster. Det er sket i Århus –  
       Myndighedschefen har til Ulla forklaret, at det ikke sker i Aalborg   
       Kommune. Ulla venter svar på, om man i Aalborg Kommune har  
       lænet sig op ad en overenskomst og i givet fald, hvilken?  Efter 
       følgende har Ulla fået af vide, at Aalborg Kommune læner sig op  
       ad overenskomst mellem KL og FOA, overenskomst for social-  
       og sundhedspersonale ikke uddannede nr. 7301.Der er ikke    
       krav om, hvilken specifik overenskomst der skal benyttes, trods  
    det, at der faktisk findes en overenskomst for handicaphjælpere. 
 
  - Forenkling af serviceloven - forhandlinger pågår. DH’s bekym-

ring går på et skift fra rettigheder til kommunalt skøn. Blandt an-
det Diabetesforeningen oplever en geografisk skævvridning i 
forhold til for eksempel udbudsmateriale. Et andet forhold, som 
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DH bekymrer sig om er, at vil indføre rådighedsvagt til natten 
modsat en døgnvagt, hvor BPA’erne er hos brugeren hele nat-
ten. Ulla sætter det på dagsorden til næste formandsmøde. 

 
6.     Økonomi – Status – Palle – punktet flyttes til 11.a 

 
7.     Handlingsplan 2016-2018 – Nogle udtrykte, at der er mange opga- 

    ver for tiden som DH repræsentant i Handicaprådet. Derfor er det  
    svært at være aktiv som FU’er. 
 

8.     Ansøgning § 18 midler – Deadline for ansøgning er 15.oktober.  
    Der skal indhold til for at søge. Svært at tage mere ind. Birthe gen 
    tog forslag fra bestyrelsesmødet om at arrangere debatmøde i for- 
    bindelse med kommunalvalget. Anders og Birthe hører VUK om 
    det vil være muligt at låne lokale som sidste gang. Herefter aftales  
    detaljerne. Anders hører Søren Wormslev, om han vil stille op.  
    Rekruttering af nye medlemmer/frivillige i forbindelse med besty- 
    relsesmøde – for eksempel på opfordring fra de enkelte med- 
    lemsorganisationers formænd. Anders foreslog et orieterings-    
    møde afholdt af DH, med det formål at orientere om Handicapar-     
    bejde og hverve til Handicaprådet. Ulla laver udkast til ansøgnin- 
    gen til afholdelse af en paneldebat i forbindelse med kommunal- 
    valget. Ulla tager forslaget om en DH kampagne for hvervning til  
    Handicaprådet med til formandsnetværksmødet i slutningen af  
    september. 
        

9.     Handicaprådsmøde – Socialpædagogisk ledsagelse – på oriente- 
    ringsmøde vedrørende Magistratens budgetforslag fortalte direktø- 
    ren for Ældre- og Handicapforvaltningen, at der ikke var krav om  
    tilbagebetaling af løn, kun udgifter i forbindelse med aktiviteten (for  
    eksempel køb af forplejning og entré til arrangementer til ledsagel 
    sen). Og det drejer sig om pebernødder, så det findes indenfor  
    egen ramme og er derfor ikke et budgetønske fra Ældre- og Han- 
    dicapforvaltningen.  
 

10.  Kursus om FN Handicapkonvention -                    
      -    Ulla orienterede – 3. november kl. 14.00 til 17.00. Undervi 
           sere er på plads – Solveig og Ole. Ulla sender indbydelse til  
           alle DH-formænd i Region Nordjylland, bestyrelsen samt FU. 
           Ulla har forhåndsbooket lokale på Trekanten, men vil gerne   
           spørge Anna Kirsten, om det vil være muligt at låne lokale hos   
           LO-Aalborg.  
           Desuden forslag om, at DH Aalborg er værter og betaler for       
           deltagelse af alle interesserede. Indhold kunne måske også  
           se på Konventionen i forhold til stramningen af serviceloven,  
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           flygtningekvoter, socialpædagogisk ledsagelse, lokale, kom-  
           munale budgetforhandlinger. FU godkendte Ullas forslag om,  
           at DH Aalborg betaler for alle deltagere, også dem fra de an- 
           dre DH afdelinger i region Nordjylland. 
 

11. Gensidig orientering samt tilbagemeldinger på deltagelse som                                                          
DH-repræsentant - 
-   Ulla orienterede om arbejdet i følgegruppe vedrørende Udvik-
ling og Omstilling på handicapområdet. Projektet er nu afsluttet, 
det er tid til implementering. Desuden Kick-off møde vedrørende 
nyudvikling af bostøtte indenfor socialpsykiatrien. Ulla, Birthe og 
Anders er Handicaprådets medlemmer af følgegruppen. Alle tre 
deltog i både følgegruppen og i kick-off mødet.  
 
- Mangfoldighedsdag i Karolinelund - 
Asghar deltog, der kom ikke én eneste.  
 
- Temadag om socialøkonomiske virksomheder –  

KKR er arrangør den 24. oktober kl. 09.00 – 15.40 på Comwell 
Hvide Hus. 

 
  -    Faglig Inspirationsdag 24. november, som Aalborg kommune       
  afholder og inviterer respektive organisationer, der kan booke en  
  stand. 
   

    11.a Økonomi – Da Palle og Steffen ikke var nået frem overtog Ulla –  
Ansøgning til DH Central om driftstilskud på kr. 15.000,00 for 1. 
halvdel af 2017 – DH Aalborg har modtaget afslag på ansøgnin-
gen. 

 
    12.          Mødedatoer for 2017 – forslag om at fastholde 1.  
  tirsdag i måneden kl. 13.00. Forslaget imødekommet af møde 
  deltagerne. 
 
    13.  Eventuelt – Der var intet til eventuelt. 
  
 
Tak til de fremmødte for et godt møde.  


